
Rada Gminy Starogard Gdański  

Radni 

Protokół nr VII/2024 

VII Sesja w dniu 31 października 2024 r. odbyła się w sali posiedzeń nr 200 Urzędu Gminy 

Starogard Gdański, ul. Sikorskiego 9. 

Obrady rozpoczęto 31 października 2024 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 14:43 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Piotr Beling 

2. Marek Brejza 

3. Paweł Burnicki (nieobecny) 

4.  Katarzyna Górecka-Stangel 

5. Marcin Hinca 

6. Sylwester Karbowski 

7. Dawid Klein 

8. Anna Liebrecht 

9. Zenon Michna 

10. Krzysztof Mondrachowski 

11. Andrzej Orlikowski 

12. Joanna Rogaczewska 

13. Mariusz Tołkaniuk 

14. Krzysztof Tuski 

15. Rafał Wąsik 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Artur Osnowski – Wójt Gminy 

2. Marcin Byczkowski – Zastępca Wójta Gminy 

3. Łukasz Łangowski – Sekretarz Gminy 

4. Elżbieta Sadowska – Skarbnik Gminy 

5. Karolina Szambowska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 

6. Marcin Walkowski – Naczelnik Wydziału Gospodarki i Rozwoju 

7. Anna Klein – Naczelnik Wydziału Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 

8. Kinga Jagielska – Gałązka – obsługa prawna 

9. Henryk Świadek – Radny Powiatu 

10. Sylwia Wiśniewska – Radna Powiatu 

1. Otwarcie i stwierdzenie prowomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Marcin Hinca otworzył VII sesję Rady Gminy Starogard 

Gdański oraz przywitał przybyłych gości. Zarządził sprawdzenie kworum. Stwierdził, że 

obrady są prawomocne, na 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych. 

 



2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Starogard Gdański. 

4. Informacja z działalności Wójta Gminy Starogard Gdański w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja z działalności Wójta Gminy Starogard Gdański za III kwartał 2024 roku. 

6. Informacja o podmiotach, na rzecz których wykonywane są przez nieletnich prace 

społeczne. 

7. Informacja o podmiotach w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz 

prace społecznie użyteczne. 

8. Informacja dot. oświadczeń majątkowych. 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Starogard Gdański za rok 

szkolny 2023/2024. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie 

a)  zmiany budżetu gminy na 2024 rok 

b) wieloletniej prognozy finansowej Gminy Starogard Gdański na lata 2024-2033 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

d) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

e) uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Starogard Gdański 

f) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi i dziennymi opiekunami 

g) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 

h) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi 

Owidz 

i) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  fragmentu wsi 

Nowa Wieś Rzeczna 

j) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla  lokalizacji 

obiektu handlowego o powierzchni sprzedaży powyżej 2000 m² na terenie wsi Nowa 

Wieś Rzeczna 

k) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa własności nieruchomości oznaczonej 

jako działka nr 273/1 obręb Sumin 

l) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa własności nieruchomości oznaczonej 

jako działka nr 153/38 obręb Sumin 

m)  przekazania wniosku według właściwości (Sumin) 

n) przekazania wniosku według właściwości (Szpęgawsk) 

o) wskazania kandydata do Rady Gospodarczej przy Wójcie Gminy Starogard Gdański. 

11. Wolne wnioski. 

12. Zakończenie posiedzenia. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Dawid Klein, Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej 

Orlikowski, Joanna Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Burnicki 

 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Starogard Gdański 

Brak uwag do ww. protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Starogard Gdański.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Dawid Klein, Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej 

Orlikowski, Joanna Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Burnicki 

4. Informacja z działalności Wójta Gminy Starogard Gdański w okresie 

międzysesyjnym. 

Brak uwag do ww. informacji. 

5. Informacja z działalności Wójta Gminy Starogard Gdański za III kwartał 2024 roku. 

Brak uwag do ww. informacji. 

6. Informacja o podmiotach, na rzecz których wykonywane są przez nieletnich prace 

społeczne. 

Brak uwag do ww. informacji przedstawionej przez Wójta Gminy Starogard Gdański. 

7. Informacja o podmiotach w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności 

oraz prace społecznie użyteczne. 

Brak uwag do ww. informacji przedstawionej przez Wójta Gminy Starogard Gdański. 

 

8. Informacja dot. oświadczeń majątkowych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Starogard Gdański przestawił informację dotyczącą złożonych 

oświadczeń w terminie, po terminie, niezłożonych, nieścisłościach w oświadczeniach 

majątkowych, wysłanych zawiadomień oraz złożonych korekt. Uwag i pytań ze strony 



radnych nie było. 

 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Starogard Gdański za rok 

szkolny 2023/2024. 

 

Brak uwag do ww. informacji, którą radni otrzymali drogą elektroniczną. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany budżetu gminy na 2024 rok 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Elżbieta Sadowska - zreferowała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu gminy na 2024 rok z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Dawid Klein, Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej 

Orlikowski, Joanna Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Burnicki 

 

b) wieloletniej prognozy finansowej Gminy Starogard Gdański na lata 2024-2033 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Elżbieta Sadowska – wprowadziła autopoprawkę oraz zreferowała projekt ww. uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Starogard Gdański na lata 2024-2033  

z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Dawid Klein, Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej 



Orlikowski, Joanna Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Burnicki 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Elżbieta Sadowska - zreferowała projekt ww. uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu i Spraw Społecznych Anna Liebrecht przedstawiła 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Dawid Klein, Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej 

Orlikowski, Joanna Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Burnicki 

d) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

W dyskusji wzięli udział: 

- Karolina Szambowska - zreferowała projekt ww. uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu i Spraw Społecznych Anna Liebrecht przedstawiła 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 



ZA (14) Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester 

Karbowski, Dawid Klein, Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, 

Andrzej Orlikowski, Joanna Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (1) Paweł Burnicki 

 

e) uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Starogard Gdański 

 

Obrady sesji opuszcza radny Dawid Klein (godz. 14:16). 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Anna Klein - zreferowała projekt ww. uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu i Spraw Społecznych Anna Liebrecht przedstawiła 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Marcin Hinca zarządził sprawdzenie kworum. Stwierdził, że 

obrady są prawomocne, na 15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych. 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Starogard Gdański.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej Orlikowski, Joanna 

Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Burnicki, Dawid Klein 

 

f) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi i dziennymi opiekunami 

na terenie Gminy Starogard Gdański 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Anna Klein - zreferowała projekt ww. uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu i Spraw Społecznych Anna Liebrecht przedstawiła 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały. 

 



Głosowano w sprawie: 

przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi i dziennymi opiekunami na 

terenie Gminy Starogard Gdański.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej Orlikowski, Joanna 

Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Burnicki, Dawid Klein 

 

g) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Anna Klein - zreferowała projekt ww. uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu i Spraw Społecznych Anna Liebrecht przedstawiła 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej Orlikowski, Joanna 

Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Burnicki, Dawid Klein 

 

h) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi 

Owidz 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Izabela Lewy - zreferowała projekt ww. uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu i Spraw Społecznych Anna Liebrecht przedstawiła 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały. 



 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Owidz.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej Orlikowski, Joanna 

Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Burnicki, Dawid Klein 

 

i) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi 

Nowa Wieś Rzeczna 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Izabela Lewy - zreferowała projekt ww. uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu i Spraw Społecznych Anna Liebrecht przedstawiła 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Nowa 

Wieś Rzeczna.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej Orlikowski, Joanna 

Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Burnicki, Dawid Klein 

 

j) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla lokalizacji 

obiektu handlowego o powierzchni sprzedaży powyżej 2000 m2 na terenie wsi Nowa 

Wieś Rzeczna 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Izabela Lewy - zreferowała projekt ww. uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  



Przewodnicząca Komisji Samorządu i Spraw Społecznych Anna Liebrecht przedstawiła 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla lokalizacji obiektu 

handlowego o powierzchni sprzedaży powyżej 2000 m2 na terenie wsi Nowa Wieś Rzeczna.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej Orlikowski, Joanna 

Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Burnicki, Dawid Klein 

 

k) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa własności nieruchomości oznaczonej 

jako działka nr 273/1 obręb Sumin 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Izabela Lewy - zreferowała projekt ww. uchwały 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu i Spraw Społecznych Anna Liebrecht przedstawiła 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa własności nieruchomości oznaczonej jako 

działka nr 273/1 obręb Sumin.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej Orlikowski, Joanna 

Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Burnicki, Dawid Klein 

 

l) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa własności nieruchomości oznaczonej jako 

działka nr 153/38 obręb Sumin 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Izabela Lewy - zreferowała projekt ww. uchwały 



Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminy i Budżetu Sylwester Karbowski przedstawił 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu i Spraw Społecznych Anna Liebrecht przedstawiła 

ustne, pozytywne stanowisko Komisji wobec ww. projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa własności nieruchomości oznaczonej jako 

działka nr 153/38 obręb Sumin.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej Orlikowski, Joanna 

Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Burnicki, Dawid Klein 

 

m) przekazania wniosku według właściwości (Sumin) 

 

Do obrad sesji dołącza radny Dawid Klein (14:27) 

Przewodniczący Rady Gminy Marcin Hinca zarządził sprawdzenie kworum. Obrady są 

prawomocne, na 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przekazania wniosku według właściwości (Sumin).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Dawid Klein, Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej 

Orlikowski, Joanna Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Burnicki 

 

n) przekazania wniosku według właściwości (Szpęgawsk) 

 

Głosowano w sprawie: 

przekazania wniosku według właściwości (Szpęgawsk).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Dawid Klein, Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej 

Orlikowski, Joanna Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Burnicki 

 

o) wskazania kandydata do Rady Gospodarczej przy Wójcie Gminy Starogard Gdański 

 

Przewodniczący Rady Gminy Starogard Gdański referuje projekt uchwały, sposób wybrania 

kandydata oraz przyczynę podjęcia uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

wskazania kandydata do Rady Gospodarczej przy Wójcie Gminy Starogard Gdański.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Piotr Beling, Marek Brejza, Katarzyna Górecka-Stangel, Marcin Hinca, Sylwester Karbowski, 

Dawid Klein, Anna Liebrecht, Zenon Michna, Krzysztof Mondrachowski, Andrzej 

Orlikowski, Joanna Rogaczewska, Mariusz Tołkaniuk, Krzysztof Tuski, Rafał Wąsik 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Burnicki 

 

11. Wolne wnioski. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Mariusz Tołkaniuk –czy wpłynęły odpowiedzi z ZUOK Stary Las w sprawie śmieci? 

-Karolina Szambowska – ZUOK Stary Las jeszcze się udzielił odpowiedzi. 

-Marek Brejza – na poprzedniej sesji skierowałem pytanie dotyczące wzrostu kosztów 

odbioru odpadów czy też obsługi przystani kajakowych. Czy z GZUKu dotarło wyjaśnienie? 

-Artur Osnowski: nie 

-Marek Brejza: imieniu mieszkańców Rywałdu dziękuję za tak szybkie podjęcie uchwały o 

remoncie drogi powiatowej od stadniny do Rywałdu. Dodatkowo podziękowanie dla Wójta za 

udział Gminy i wszystkim osobom zaangażowanym Złożyłem kolejną interpelacje o chodnik, 

który Powiat zaczął nam budować. Zostało 112 m, jeżeli udałoby się Panu Wójtowi znaleźć 

środki moglibyśmy użyć wspólnej formuły i zrobić uroczyste otwarcie chodnika. Brakuje tam 

jeszcze przejścia dla pieszych, przystanku z drugiej strony który był zaplanowany, wjazdów 

do posesji. 

- Anna Liebrecht – proszę Radnych Powiatu, by przekazali na sesji i na komisjach jak 

niebezpieczne jest skrzyżowanie Kokoszkowy, Okole, Linowiec przy ul. Skarszewskiej. 

Rondo, które jest zaplanowane by było zrealizowane. 

- Henryk Świadek – wiosną przyszłego roku będzie wykonywany plan funkcjonalno-

użytkowy. Ten plan określi jakie to będzie rondo. Opracowanie planu nie potrwa długo i nie 

jest specjalnie kosztowne. Po wykonaniu planu będzie wykonany plan wybudowania tego 

ronda, które będzie zaplanowane. W przyszłym roku nie uda się wykonać tej inwestycji w 

sensie budowy, optymalnym rokiem jest 2026. W 2025 r. będą wykonane plany, by określić 



jakie to ma być rondo. Droga powiatowa w Zdunach jest zaniedbana ze względu na swoją 

niewielką długość i małe użytkowanie - głównie przez mieszkańców. Przy tej drodze istnieje 

rów, który ma odprowadzać wody opadowe z tej ulicy. Zarówno rów jak i dwa przepusty są 

zasypane przy wjeździe na osiedle, które tam powstało. Wczoraj w tym temacie złożyłem 

interpelację na sesji Rady Powiatu. Pan Dyrektor w rozmowie po sesji zapewnił, że będzie to 

zrobione. Proszę Państwa by informować nas o remoncie dróg gminnych. Przy granicy dróg 

powiatowych z gminnymi wystarczy dołożyć kilka płyt ze strony Powiatowego Zarządu Dróg 

i od razu w pasie drogowym byłoby to wykonane. By zrobić to za jednym razem (remoncie 

drogi gminnej i położeniu płyt przez PZD). Taka sytuacja jest w Zdunach, gdzie droga jest 

wykonana do granicy drogi gminnej, a pas powiatowy zostaje nieutwardzony, ale będzie 

utwardzony, bo taką gwarancję dał w poniedziałek na Komisji Infrastruktury Powiatowej Pan 

Dyrektor. W Brzeźnie jest taka sama sytuacja co była w Zdunach, gdzie prawdopodobnie 

będzie remontowana droga gminna. Przy remoncie drogi gminnej w Brzeźnie można zrobić 

od razu pas drogi powiatowej, który przylega do drogi powiatowej. Powtarzam prośbę by 

przy inwestycjach gminnych, które są w spójności z drogami powiatowymi zgłaszać je 

wcześniej, a wtedy będziemy interweniować, by PZD do tych inwestycji się dokładał. 

 

Krzysztof Mondrachowski opuszcza obrady sesji (14:38).   

Krzysztof Mondrachowski dołącza do obrad sesji (14:39).   

 

- Rafał Wąsik – korzystając z obecności Radnych Powiatu, mam prośbę by radni 

skontaktowali się z PZD w sprawie wycinki drzew, która jest już bardzo dawno obiecana. 

Gmina otrzymała pisma, że Powiat zajmie się wycinką drzew będących w złej kondycji lub 

suchych w miejscowości Klonówka, natomiast niektóre drzewa na pozostałych drogach 

powiatowych np. w stronę Rywałdu również zagrażają bezpieczeństwu ruchu. Te drzewa były 

zgłaszane wcześniej. Czy PZD może zadbać o czystość poboczy? Raz w roku jest wykaszane 

i wtedy śmieci mielone są z trawą i pobocza toną w śmieciach. Czy z tymi śmieciami można 

zrobić porządek.     

- Mariusz Tołkaniuk – proszę o wniosek do PKP i Miasta w sprawie przejazdu kolejowego 

na Kochankach. Wystają tam pręty. Zbliża się zima i podjazd będzie niemożliwy, dochodzi w 

tym miejscu do kolizji, można nawet zderzyć się z pociągiem jeśli ktoś w sposób 

nieprawidłowy wjedzie na przejazd. Chodzi o bezpieczeństwo naszych mieszkańców. 

Najlepiej jakby płyty były wymienione, albo chociaż zamontowane gumowe spowalniacze, 

by mieszkańcy z Kokoszkowy w sposób prawidłowy mogli podjechać. 

- Joanna Rogaczewska – droga w Zdunach jest użytkowana nie tylko przez mieszkańców, 

ale też stanowi dojazd do leśniczówki w Boroszewie. Z tej drogi korzysta więcej osób niż 

tylko mieszkańcy. 

 

12. Zakończenie posiedzenia. 

 

Na tym zakończono obrady VII sesji. 

Całość na nagraniu z obrad sesji.    

 Przewodniczący 

Rady Gminy Starogard Gdański  

  

                       Marcin Hinca 

Protokołowała: 

Joanna Hoffmann 

inspektor ds. obsługi rady gminy 


